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Erfaringer med 
virtuelle besigtigelser 
- Vil vi gøre det igen?
Af Peter Nielsen Mains, Sweco og Pia Nielsen, Slagelse Kommune 
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Forberedelse
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Evaluering og erfaring
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Baggrund

• Skolevejsanalyse i Slagelse Kommune gennemført i efteråret 
2020

• Besigtigelse af udpegede utrygge lokaliteter i starten af 2021

• Coronanedlukning

• I stedet for at udskyde valgte vi at gennemføre besigtigelserne 
virtuelt
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• Hvem gennemføres besigtigelsen for?

• Skolen?

• Kommunen?

• Rådgiver?

• Udbytte fra besigtigelser
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Generelt om besigtigelser
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• Prøve virtuel besigtigelse med to skolen inden de andre blev inviteret.

• Test af online booking af aftalte tider

• Sikre kort grundlag

• Opgavefordeling mellem rådgiver og kommune

• Test besigtigelser gik godt uden ændringer
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Forberedelse

Billede?

26 skoler
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Invitationer til skolerne

https://machform.slagelse.dk/view.php?id=422393
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• Afsat 1,5 time pr. skole(praksis blev 1time)

• Lad skolen sætte ord på trafiksituationen omkring skolen

• Udvælge lokalitet til besigtigelse

• Besigtigelse af de enkelte lokalitet

• Skolen beskriver problemerne

• Rådgiver og kommune stiller uddybende spørgsmål

• Ser på kort og billeder

• Løsninger findes i enighed
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Gennemførsel

Billede fra Slagelses GIS system med 
skoleruter og et gadefoto billede. 
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• WebEx, hvor vi deler skærmen

• WebGis, 

• Baggrundskort

• Ortofoto

• SkoleGis

• Matrikelkort

• Cowi GadeFoto

• Skabelon til registrering af tre 
fokuspunkter for den enkelte skole.
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Værktøjer
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• Skoler:

• Fleksibelt, glade for at de selv kunne vælg tidspunkt og deltagere.

• Synes at de fik gode input, også på ting de selv skal løse uden kommunen

• Kunne invitere forskellige med, elevråd, skolebestyrelse, m.m.

• Kommune 

• Arbejdsmetoden er effektiv, ingen spildtid med transport eller dårligt vejr.

• Eneste risiko er IT der driller

• Skolerne føler sig set og hørt

• Overskueligt slutprodukt vi kan arbejde efter de næste 3-4 år.

• Rådgiver

• Fleksibelt at planlægge mange besigtigelser

• Ingen tidsmæssig stress

• Nemt at notere resultater
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Evaluering og erfaring
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• Lad os prøve en virtuel besigtigelse
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Virtuel besigtigelse



23-09-2021 Vejforum 2021Vejforum 202123-09-2021

Spørgsmål?

11

Peter Nielsen Mains

Trafikingeniør, Sweco

peternielsen.mains@sweco.dk

5372 1498 

Pia Nielsen

Projektmedarbejder, Slagelse Kommune

piann@slagelse.dk

58 57 42 11
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